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Projekt                                                 Protokół nr 25/22 

z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

w dniu w dniu 18 sierpnia 2022 r.  

Ad 1. 

Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Otwarcia posiedzenia (godz. 16.00), stwierdzenia prawomocności obrad i powitania członków 

komisji dokonał przewodniczący komisji Michał Nowak. Przewodniczący stwierdził,  

że zostało osiągnięte kworum oraz że obrady Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta 

Kędzierzyn-Koźle są prawomocne. W chwili stwierdzania prawomocności w obradach komisji 

uczestniczyło 5 radnych. Obrady rozpoczęto 18 sierpnia 2022 o godz. 16:00, a zakończono  

o godz. 17:08 tego samego dnia. Obrady odbyły się w sali obrad Urzędu Miasta (pok. 229). 

Obecni: 

1. Katarzyna Dysarz 

2. Małgorzata Lipczyńska 

3. Michał Nowak 

4. Ewa Odulińska 

5. Fabian Pszon 

W posiedzeniu wzięło udział 5 członków. Obecność członków komisji – wg załączonej listy 

obecności. 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1) Wojciech Niewiadomski, zastępca kierownika Wydziału Organizacyjnego; 

2) Joanna Mazurkiewicz, radca prawny; 

3) Tadeusz Głaz, skarżący (wyraził zgodę na udostępnianie swoich danych osobowych). 

 

 

Ad 2.  

Wnioski do porządku obrad. 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Wnioski do porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu nr 24/22 z dnia 20 maja 2022 r.  

4. Rozpatrzenie skargi złożonej za pośrednictwem Samorządowego Kolegium 

Odwoławczego w Opolu na działania Dyrektora i pracownika Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Kędzierzynie-Koźlu, polegające na określeniu zbyt niskich kwot 

świadczeń pieniężnych z zakresu pomocy społecznej oraz ustaleniu dwóch terminów 

wypłacania zasiłku okresowego.  

5. Rozpatrzenie wniosku w przedmiocie utworzenia przez Radę Miasta Kędzierzyn-Koźle 

komisji ds. zieleni.  

6. Rozpatrzenie wniosku w przedmiocie wystąpienia do władz PKP w sprawie przywrócenia 

połączeń dalekobieżnych dla węzła Kędzierzyn-Koźle oraz podjęcia działań zmierzających 

do odzyskania połączeń autobusowych z Prudnikiem i Raciborzem.  

7. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

8. Zakończenie obrad. 

 

Nie zgłoszono wniosków do porządku obrad. 
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Ad 3.  

Przyjęcie protokołu nr 24/22 z dnia 20 maja 2022 r. 

 

Przewodniczący komisji Michał Nowak wyjaśnił, że projekt protokołu został zamieszczony na 

portalu eSesja, wobec braku uwag zaproponował głosowanie za przyjęciem protokołu nr 23/22 

z dnia 24/22 z dnia 20 maja 2022 r. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu nr 24/22 z dnia 20 maja 2022 r..  

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Katarzyna Dysarz, Małgorzata Lipczyńska, Michał Nowak, Ewa Odulińska, Fabian Pszon 

 

 

Ad 4.  

Rozpatrzenie skargi złożonej za pośrednictwem Samorządowego Kolegium 

Odwoławczego w Opolu na działania Dyrektora i pracownika Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Kędzierzynie-Koźlu, polegające na określeniu zbyt niskich kwot 

świadczeń pieniężnych z zakresu pomocy społecznej oraz ustaleniu dwóch terminów 

wypłacania zasiłku okresowego - skarga, stanowisko Prezydenta Miasta stanowią załączniki 

do nin. protokołu.  

 

Przewodniczący komisji Michał Nowak poinformował, że skarga, została przekazana Radzie 

Miasta Kędzierzyn-Koźle przez Samorządowe Kolegium Odwoławcze w Opolu według 

właściwości w dniu 18 lipca 2022 r., wobec uznania, iż SKO nie jest organem nadzoru nad 

MOPS. Skarga zawiera kierowane pod adresem Dyrektora i pracownika MOPS zarzuty: 

1) zbyt niskich przyznanych zasiłków; 

2) ustalenia dwóch terminów wypłaty zasiłków okresowych. 

Skarżąca w treści skargi przedstawiła: 

1) opis sytuacji życiowej; 

2) informacje o wysokości i terminach otrzymywanych świadczeń z zakresu pomocy 

społecznej w kontekście ponoszonych wydatków na leki, energię elektryczną, internet i inne 

potrzeby życiowe. 

Skarżąca skarży się na zbyt niskie świadczenia. W stanowisku Prezent Miasta informuje, że 

skarżąca otrzymała zasiłek stały, okresowy i celowy. Nie odwołała się od decyzji, więc są one 

ostateczne. Samorządowe Kolegium Odwoławcze w Opolu oraz Prezydent Miasta uznały, że 

skarga nie stanowi wniosku o wznowienie postępowania. Wobec zakończenia ostatecznymi 

decyzjami postępowań o przyznanie tych trzech zasiłków, od których skarżąca nie odwołała 

się, nie ma podstaw do kierowania skargi do rozpatrzenia w trybie postępowania 

administracyjnego. Reasumując, skarga jest niezasadna.  

 

Przewodniczący komisji Michał Nowak otworzył dyskusję.  

 

Radna Katarzyna Dysarz poinformowała, że nie ma pytań do skargi, lecz wskazała, że jest to 

przykre, że w naszym społeczeństwie żyją ludzie w skrajnej biedzie, przepisy wskazują jaką 

formę pomocy mogą uzyskać ludzie. Nie ma możliwości, by zmieniać przepisy ustawowe i nie 

można pomóc nic więcej. Być może Dyrektor MOPS zaproponuje inne formy pomocy, np. 

darmowe obiady, lub inne formy pomocy, np. Dzienny Ośrodek Pomocy. 
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Przewodniczący komisji Michał Nowak zgłosił wniosek o rozpatrzenie ww. punktu zgodnie ze 

stanowiskiem Prezydent Miasta Kędzierzyn-Koźle – przyjęcia stanowiska o bezzasadności 

skargi.  

Głosowano wniosek w sprawie: 

uznania skargi za bezzasadną. 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Katarzyna Dysarz, Małgorzata Lipczyńska, Michał Nowak, Ewa Odulińska, Fabian Pszon 

 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji jednogłośnie (5 głosów ,,za”) przyjęła ww. wniosek. 

 

 

Ad 5.  

Rozpatrzenie wniosku w przedmiocie utworzenia przez Radę Miasta Kędzierzyn-Koźle 

komisji ds. zieleni - wniosek, stanowisko Prezydenta Miasta stanowią załączniki do nin. 

protokołu.  

Przewodniczący komisji Michał Nowak poinformował, że radnym zostały przedstawione 

dokumenty w formie pisemnej. Wnioskodawca zwracał się do spółdzielni mieszkaniowej 

„Chemik”, a obecnie zwraca się do Rady Miasta o podjęcie uchwały w sprawie utworzenia 

komisji ds. zieleni. Prezydent Miasta w stanowisku informuje, że w świetle analizy stanu 

prawnego i faktycznego Radę Miasta Kędzierzyn-Koźle nie znajduje przesłanek prawnych i 

faktycznych do podjęcia uchwały w przedmiocie tworzenia komisji ds. zieleni. Obowiązujące 

przepisy prawa w sposób wyczerpujący regulują zasady wykonywania zadań i obowiązków z 

zakresu ochrony przyrody przez właściwe organy władzy publicznej oraz zasady udziału 

organizacji społecznych, w tym Ligi Ochrony Przyrody, w postępowaniach administracyjnych 

z zakresu ochrony przyrody, także dotyczących wydawania zezwoleń na usunięcie drzew lub 

krzewów. Wszystkie zadania organu wykonawczego gminy Kędzierzyn-Koźle z zakresu 

ochrony i utrzymania terenów zielonych na obszarze miasta wykonywane są z należytą 

starannością i zgodnie z obowiązującymi zasadami. 

 

Przewodniczący komisji Michał Nowak otworzył dyskusję.  

 

Wnioskodawca Tadeusz Głaz poinformował, że w trosce o zieleń podejmuje wiele działań i 

wykonuje telefonów, pisze wiele pism, lecz nie uzyskuje odpowiedzi. W spotkaniu na osiedlu 

w sprawie zieleni uczestniczył Starosta Powiatu Paweł Masełko, z którym odbył rozmowę. 

Uważa, że radni Sejmiku Wojewódzkiego też powinni zadbać o ten temat. Nasadził kwiaty, 

o które dbał, które zeschły i zostały usunięte, wini za to sikające psy i nieodpowiedzialnych 

właścicieli. Wysłał wiele pism, uważa że spółdzielcze trawy są źle koszone, drzewa są źle 

przycinane. Koło byłego sklepu Intermarche, na dużej działce pomiędzy blokami, wysoka trawa 

nie została skoszona, pozyskał informacje, że jest to teren prywatny i właściciel ma zadbać o 

ten teren. Zbyt duża ilość samochodów i spaliny niszczą środowisko, nasze województwo 

przoduje w ilości samochodów w Polsce.  

 

Radna Katarzyna Dysarz poinformowała, że zieleń i przyroda są ważnymi rzeczami w naszym 

mieście. Uważa, że nie ma powodu powoływania kolejnej komisji ds. zieleni, gdyż w mieście 

te działania prowadzi Ogrodnik Miejski powołany przez Prezydent Miasta. Nasze miasto jest 

pełne nasadzeń zieleni, kwitnące, dużo jest zadbanych terenów z zielenią miejską. Wnioskujący 

ma uwagi do terenów zaniedbanych, które są prywatne, o które właściciele nie dbają. 
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Spółdzielnie, np. RSM ,,Chemik”, bardzo dbają o tereny. Każdy z mieszkańców ma swoje 

zdanie dot. zieleni, dlatego zdania są podzielone. Gmina ma większe środki finansowe 

i prowadzi nasadzenia na większej powierzchni. Nie widzi potrzeby tworzenia kolejnych 

komisji ds. zieleni. Miasto wypiękniało przez piękne nasadzenia, ogrodnik proponuje 

nasadzenia nie wymagające podlewania.  

 

Radna Małgorzata Lipczyńska poinformowała, że wnioskujący nawiązuje do zieleni wokół 

wspólnot mieszkaniowych, które również mają prawa i obowiązki. Wspólnoty mają zebrania, 

na których mieszkańcy mogą poruszyć sprawy zieleni i wskazać jakie tereny zostały obsadzone, 

dane osoby będą o to dbały i proszą o niekoszenie. Natomiast spółdzielnia zrzesza wiele 

wspólnot i zarządza finansami. Natomiast o te drobiazgi zadbać musi wspólnota sama. 

Proponuje bezpośrednio we wspólnocie podjąć ten temat i mieszkańców bloku przekonać do 

pomysłów, może nawet znajdą się chętni mieszkańcy do pomocy.  

 

Radny Fabian Pszon również proponuje wnioskodawcy, aby porozmawiać z współlokatorami 

i zachęcić ich do nasadzeń wokół bloku i pomocy w pielęgnacji. Radni nie są władni narzucać 

wspólnocie pewnych decyzji. Radny uważa, że rynek w Koźlu jest betonowy, brakuje zieleni. 

Wskazał, że w Ujeździe posadzono 100 drzew.  

 

Przewodniczący komisji Michał Nowak podsumował dyskusję. Jego zdaniem nie należy 

tworzyć kolejnej komisji. Zauważył, że gmina może dbać tylko o tereny miejskie, a nie np. 

spółdzielcze czy kolejowe, w zarządzie Wód Polskich, wspólnot mieszkaniowych i Lasów 

Państwowych. Na te tereny gmina nie ma wpływu. 

Głosowano wniosek w sprawie: 

przyjęcia stanowiska o braku przesłanek prawnych i faktycznych do podjęcia przez Radę 

Miasta Kędzierzyn-Koźle uchwały w przedmiocie tworzenia komisji ds. zieleni. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Katarzyna Dysarz, Małgorzata Lipczyńska, Michał Nowak, Ewa Odulińska, Fabian Pszon 

 

 

Ad 6.  

Rozpatrzenie wniosku w przedmiocie wystąpienia do władz PKP w sprawie przywrócenia 

połączeń dalekobieżnych dla węzła Kędzierzyn-Koźle oraz podjęcia działań 

zmierzających do odzyskania połączeń autobusowych z Prudnikiem i Raciborzem - 

wniosek, stanowisko Prezydenta Miasta stanowią załączniki do nin. protokołu.  

 

Przewodniczący komisji Michał Nowak poinformował, że radnym zostały przedstawione 

dokumenty w formie pisemnej. Wnioskodawca wnosi po raz kolejny w przedmiocie 

wystąpienia do władz PKP w sprawie przywrócenia połączeń dalekobieżnych dla węzła 

Kędzierzyn-Koźle oraz podjęcia działań zmierzających do odzyskania połączeń autobusowych 

z Prudnikiem i Raciborzem. Wnioskujący załączył list do Ministra Infrastruktury wraz z 

odpowiedzią z departamentu kolejnictwa. Stanowisko Prezydent Miasta jest takie, iż Rada 

Miasta Kędzierzyn-Koźle podjęła już uprzednio wnioskowane działania w sprawie 

przywrócenia połączeń dalekobieżnych dla węzła Kędzierzyn-Koźle poprzez: 

1) uchwałę nr XXXIV/274/20 z dnia 27 sierpnia 2020 r. w sprawie rozpatrzenia petycji 

w przedmiocie komunikacji PKP dla węzła Kędzierzyn-Koźle (przekazując ją właściwym 
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organom, w tym Ministrowi Infrastruktury, Zarządowi Polskich Kolei Państwowych S.A., 

Zarządowi Polskich Linii Kolejowych S.A. oraz Zarządowi Województwa Opolskiego); 

2) uchwałę nr XLII/495/22 z dnia 27 stycznia 2022 r. w sprawie rozpatrzenia wniosku 

w przedmiocie „linii kolejowej 137 Katowice – Kędzierzyn-Koźle – Kamieniec Ząbkowicki – 

Legnica” (przekazując ją właściwemu organowi – Zarządowi Polskich Linii Kolejowych S.A.); 

3) uchwałę nr XLII/497/22 z dnia 27 stycznia 2022 r. w sprawie przyjęcia apelu skierowanego 

do Polskich Kolei Państwowych S.A. w przedmiocie uwzględnienia  w rozkładzie jazdy 

pociągów roli i potencjału węzła kolejowego Kędzierzyn-Koźle; 

4) szczegółowe omówienie w toku sesji w dniu 31 marca 2022 r. zagadnień komunikacji 

kolejowej w mieście Kędzierzyn-Koźle oraz zapoznanie się z odpowiedziami:  

a) PKP Polskich Linii Kolejowych S.A. z dnia 1 i 23 marca 2022 r., 

b) PKP INTERCITY S.A. z dnia 10 marca 2022 r.,  

których treść udostępniona zostanie Wnioskodawcy. 

Z uwagi na powyższe oraz z uwagi na informacje otrzymane w toku sesji w dniu 31 marca 

2022 r. od przedstawicieli PKP w zakresie uwzględnienia w planowanych na przełomie 

2022/2023 r. zaktualizowanych rozkładach jazdy komunikacji kolejowej zwiększonej liczby 

połączeń kolejowych z miastem Kędzierzyn-Koźle, Rada Miasta Kędzierzyn-Koźle obecnie nie 

znajduje przesłanek faktycznych do ponownego wystąpienia do stosownych organów z apelem 

w zakresie objętym przedmiotem wniosku. 

 

Przewodniczący komisji Michał Nowak otworzył dyskusję.  

Radna Katarzyna Dysarz uważa, że połączenia kolejowe są bardzo ważne, rada miasta od wielu 

lat walczy o przywrócenie pewnych połączeń, po remoncie PKP obiecało, że pewne połączenia 

zostaną przywrócone. Przy obecnych cenach paliwa, tańsze jest poruszanie się pociągami. Z 

pobliskich Gliwic i Opola jest dobre połączenie z wszystkimi miastami.  

Przewodniczący komisji Michał Nowak poinformował, że wg statystyk coraz więcej ludzi 

jeździ pociągami. Rada Miasta w tym roku podjęła wiele działań w zakresie połączeń 

kolejowych Kędzierzyna-Koźla z innymi miastami. Nie wszystkie prace zostały zakończone 

wokół linii Kędzierzyn-Koźle.  

Radny Fabian Pszon poinformował, że w czasie sesji otrzymali informację od przedstawiciela 

kolei, że zostaniemy wpisani do następnego rozkładu kolejowego. W nowym roku zobaczy się 

czy te połączenia się pojawią. 

Rana Małgorzata Lipczyńska wskazała, że transport kolejowy emituje mniej zanieczyszczeń 

niż samochody, dlatego bardzo ważne jest, aby połączenia z Kędzierzyna-Koźla do wielu miast 

powróciły. Jeden wagon przewiezie 40 osób w wygodnych warunkach i emituje mniej spalin 

dla środowiska. W połączeniach PKS w jej ocenie komfort jazdy i stan taboru pozostawiają 

wiele do życzenia. 

Przewodniczący komisji Michał Nowak poinformował, że w temacie transportu toczy się wiele 

dyskusji, ustawodawca zaproponował pewne rozwiązania, ale przy obecnych cenach paliwa nie 

jest opłacalne połączenie autobusowe. Bez dużego dofinansowania nie będzie poprawy. Gmina 

organizuje transport na poziomie gminnym, można apelować, tylko skąd wziąć 

dofinansowanie. Wykluczenie komunikacyjne jest to ogromny problem, z którym gmina musi 

się zmierzyć, lecz rozwiązanie leży w gestii państwa. 

Radna Katarzyna Dysarz wskazała, że w województwie opolskim w ostatnim kwartale zostało 

zarejestrowanych 3000 samochodów, co jest najniższym wynikiem w kraju. W naszym 

https://kedzierzynkozle.esesja.pl/posiedzenie/125aff76-8e3d-4#collapse5
https://kedzierzynkozle.esesja.pl/posiedzenie/125aff76-8e3d-4#collapse5
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województwie jest wiele małych miejscowości niepołączonych komunikacyjnie i mieszkańcy 

muszą mieć samochód. Uważa, że w tym roku Rada Miasta podjęła wiele rozmów w tym 

temacie i należy poczekać na działania PKP, szczególnie na początku kolejnego roku.  

Przewodniczący komisji Michał Nowak podsumował, że przedstawiciele PKP w czasie wielu 

spotkań złożyli obietnice i należy poczekać na ich realizację.  

Wnioskodawca poinformował, że od wielu lat zajmuje się sprawami PKP i pozyskał taką 

informację, że wszystko zależy od nacisku z dołu, a teraz wszyscy zamykają się na ten temat. 

W jego ocenie wiele połączeń jest nieprzemyślanych. 

Głosowano wniosek w sprawie: 

uznania, iż Rada Miasta Kędzierzyn-Koźle podjęła już uprzednio wnioskowane działania. 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Katarzyna Dysarz, Małgorzata Lipczyńska, Michał Nowak, Ewa Odulińska, Fabian Pszon 

 

 

Ad 7.  

Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

 

Nie zgłoszono spraw bieżących i wolnych wniosków.  

 

 

Ad 8.  

Zakończenie obrad. 

 

Przewodniczący komisji Michał Nowak podziękował za uczestnictwo w obradach  

i o godz. 17:08 zamknął posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

 

                                              

 

        PRZEWODNICZĄCY KOMISJI 

 

                                                  Michał Nowak 

 

 

 
Protokołowała A. Dworaczek 

 

 


